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 Ordförandemöte 

  

  

 
Tid: 19 februari 2024 kl. 17.30-19.30 
 
Plats Funktionsrätt Värmlands kansli 
 
Närvarande:  
Föreningar: Blodcancerföreningen Christina Wahrolin 
 FPS Värmland  Ann-Marie Johansson 
 FUB Värmland  Anna-Karin Snahr 
 HjärtLung Värmland Siv Gidlöf 
 ILCO Värmland  Gunilla Bergström 
 Parkinson Värmland Leif Lövström  
 Psoriasis Värmland Britt Adolfsson 
 Osteoporos  Ann-Britt Sandberg 
 RTP  Anita Björcke 
 Attention  Elizabeth Odalen Bjord 
 Frisk o Fri  Pia Elofsson Varis 
 OCD  Lena Nilsson 
 Dövas länsförening Johanna Moberg 
 Bröstcancerföreningen Annika Steen 
 Reumatikerdistriktet Lisbeth Eriksson 
 Neuro Värmland Jan-Åke Magnusson 
 Sköldkörtelföreningen Mona Sandström 
 
Övriga inbjudna: HSO Karlstad   Örjan Arwidsson  
  
Styrelsen: Monica Ekström styrelsen, ordförande 
 Helena Jonasson styrelsen 
 Kent Wallin  styrelsen 
 Stefan Sjökvist  styrelsen   
 Susanna Lindgren styrelsen, ersättare 
 Annelie Karlsson styrelsen, ersättare 
  
I tjänsten: Barbro Boomsma  1:e ombudsman 
 Emma Lindh  ombudsman 
 Två Teckentolkar    
 Robert Sjödén  Verksamhetschef Hälsa och 
    Rehabilitering 
 Caisa Hedlund  Kunskapsstyrning 
  
 

 
Monica hälsar välkommen och ett upprop gjordes. 
 
 

§ 1 
Mötet öppnas 

 
Mötet beslutade 
 
att utse att Elizabeth Odalen Bjord att justera protokollet. 
 

§ 2 
Val av justerare  

 
Mötet beslutade 
 
att godkänna föreslagna dagordning.  

§ 3 
Dagordning 
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Monica hälsar Robert och Caisa välkomna. 
 
Rehabilitering i Värmland och hur ser det ut. 
Robert är Verksamhetschef Hälsa o Rehabilitering Område 
Öppenvård. 
Caisa är utvecklingsledare Område Vårdkvalitet och i 
kunskapsstyrning inom detta område. 
 
Robert och Caisa visade ett bildspel och berättade om verksamheten 
inom rehabilitering.  
Robert poängterade att det ekonomiska läget är ansträngt och det 
finns stora utmaningar framöver. Det kommer att påverka oss på olika 
sätt. Regionen har anställningsstopp. Man kommer att behöva 
minska antalet personer anställda med fokus på administrativ 
personal men vårdpersonal kommer att påverkas också. Det kommer 
att krävas prioriteringar och ett förändrat arbetssätt. Där har vi mycket 
av vårt fokus just nu. 
 
Befolkningsutvecklingen är tydlig, gruppen äldre 80+ kommer öka 
mest. Vi kommer bli färre i arbetsför ålder och i skattebetalande ålder  
Vi ser en möjlighet och nödvändighet i digitalisering och nya sätt att 
bedriva vård.  
Vi ser förändrade behov. Nya sjukdomsbilder framöver. Bättre 
behandlingsmetoder leder till mindre insatser, men nya tillstånd 
kräver mer. 
 
Rehabilitering handlar om tre delar: eliminera symtom, träna eller 
kompensera. 
Oftast kombineras de tre insatserna. 
 
Kunskapsstyrningen syftar till mer jämlik vård i Sverige. 
Den generiska modellen för rehabilitering är överenskommen i hela 
Sverige. 
 
Robert tryckte mycket på de olika nivåerna av rehabilitering. 
Specialiserad rehabilitering, primär- eller kommunrehabilitering och 
egenvård 
 
Vad är egenvård? Krävs det hälso- och sjukvårdskompetens så är det 
vårdinsats. Behövs det inte är det egenvård. Exempelvis träning. Det 
kräver oftast inte hälso- och sjukvårdskompetens för att träna. Men 
vid vissa sjukdomstillstånd kan det behöva sjukvårdskompetens, 
korta eller längre perioder eller lite då och då. 
På vårdcentralen finns närheten och bredden av rehabilitering. 
Specialiserad rehabilitering sker framför allt på sjukhusen. 
 
På cirkelbilden från cancervården ser man tydligt de olika delarna. 
De mörka cirklarna är vårdens ansvar och de ljusa cirklarna är 
patientens eget ansvar 
Man kan behöva stöd för att förändra sina levnadsvanor och då det 
som senare är egenvård initialt är kommun eller sjukvårdsansvar. 
 

§ 4 
Kvällens gäst 
Robert Sjödén och 
Caisa Hedlund 
 
 
Bilagor: Bildspel 
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Monica noterade att cancerrehabilitering ser ut att var mycket 
strukturerad och då undrar man hur det ser ut inom andra 
diagnosgrupper? 
Svar: Det ser olika ut. Med kunskapsstöden som tas fram är det 
meningen att det ska bli strukturerat. Men den generiska modellen 
gäller. 
 
Fråga: Mäter regionen effekterna av rehab på gruppnivå? 
Kan vi få stöd för att förändra levnadsvanor –det fungerar inte så bra i 
nuläget. I vår förening har vi försökt få en dietist eller fysioterapeut att 
komma och prata för att man ska kunna förändra sitt liv. Vi önskar att 
ni tar med denna fråga till era kollegor. 
 
Svar: Svårt att mäta. Man försöker nu med primärvårdskvalitet att 
mäta, vi får se framöver hur det blir. Det andra tar vi med oss. 
 
Fråga: Hur ser det ut i länet med rekrytering av resurser? 
Svar: Det är en stor utmaning, särskilt i vissa delar av länet. 
Vi jobbar med det vi kan för att få jämlikt i länet. Digitalisering kommer 
mer och mer, inte i så stor ännu men det ökar. Viktigt att se att allt 
inte går att lösa digitalt. 
 
Monica tackade Robert och Caisa för att de tagit sig tid att komma till 
Funktionsrätt och göra denna genomgång av dagsläget för 
rehabilitering. 
 
 

 
Unga Allergiker har ansökt om medlemskap i Funktionsrätt Värmland. 

De har inkommit med de handlingar som krävs för att söka 

medlemskap. Styrelsen har haft uppe ansökan och beslutat föreslå 

Ordförandemötet bevilja medlemskap för Unga Allergiker i 

Funktionsrätt Värmland. 

Barbro hälsade från Unga Allergikers ordförande som tyvärr låg 

hemma sjuk och kunde inte delta i kvällens möte. 

 

Ordförandemötet beslutade 

 

att välkomna föreningen Unga Allergiker in i Funktionsrätt 

 Värmlands gemenskap. 

 

 

§ 6 
Unga Allergiker 
 
 

 
Barbro har haft ett möte med Annelie Norström om att sjukvården i 
Region Värmland, vill starta upp ett ”levande Bibliotek”. 
Barbro redogjorde kort för vad det innebär och informerade om att det 
kommer att erbjudas två digitala möten där Annelie mer ingående 
kommer informera och svara på frågor. 
 
Alla föreningar uppmanades ha med någon vid dessa tillfällen. Det är 
viktigt att vi är på tå så vi inte blir förbisprungna i detta arbete. 
 
Viktigt att vi är med i att ta fram en folder med info. 

§ 7 
Information om 
levande Bibliotek 
 
Bilaga: bilder om 
levande bibliotek 
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Ordförandemötet beslutade  
 
att uppmuntra alla att sprida dessa inbjudningar när de kommer. 
 
 

 
Styrelsen har beslutat inköpa en defibrillator och kommer 
erbjuda HLR-kurs för alla som är intresserade. Tider kommer 
mejlas ut. 
 
Den första kursen hålls i morgon för personal på kansliet och 
andra som är på kansliet ofta. 
 
Ordförandemötet beslutade 
 
att lägga informationen till handlingarna. 
 
 

§ 8 
HLR kurser 

 
 
Företrädarutbildningar kommer att erbjudas. De flesta i styrelsen och 
arbetsgrupperna har deltagit, några återstår. Sedan kommer alla 
intresserade att erbjudas gå en sådan utbildningsdag helt utan 
kostnad.  
 
Bokade tider är torsdag 14 mars och lördag 16 mars. 
Lokal: Funktionsrätts kansli och fika och lunch ingår. 
 
Monica poängterade att de som inte redan gått och finns i en 
Arbetsgrupp och i Funktionsrätts styrelse SKA gå utbildningen. 
För övriga är det ett erbjudande. 
 
Ordförandemötet beslutade 
 
att lägga denna information till handlingarna. 
 
 

§ 9 
Företrädarutbildnin
g 
 
 

 
12 mars kl 17.00 blir det ett digitalt möte med Annelie Lindström om 
att söka bidrag hos Region Värmland för Aktiviteter/projekt. Detta är 
för aktiviteter utanför den etablerade verksamheten. En mycket viktig 
träff då om vi inte arrangerar nya/enstaka aktiviteter/projekt i år 
kommer den posten i Region Värmlands budget att minska. 
Alla föreningar uppmanas att delta i något av dess möten. 
Vi räknar med ytterligare ett tillfälle veckan före eller efter. 
 
Ordförandemötet beslutade 
 
att lägga denna information till handlingarna. 
 
 
 

§ 10 
Träffar om att söka 
bidrag för 
aktiviteter/projekt 
 
 

 M
E,

 E
O

B,
 B

AM
B 

—
 P

ow
er

ed
 b

y 
Te

llu
sT

al
k





 PROTOKOLL 2024-02-19  5(5) 

 Ordförandemöte 

  

  
 
Monica rapporterade från Funktionsrättsrådets möte i förra veckan. 
Fråga om civilförsvar och totalförsvar utifrån ett 
funktionsrättsperspektiv diskuterades. Viktigt att vi finns med när man 
går ut med info om krisberedskap. Peter Bäckstrand tog med sig 
detta. 
 
Barbro visade vilka böcker som Funktionsrätt Värmland har köpt in 
och finns till utlåning. 
 
Sverige ska granskas av FN i mars. Funktionsrätt Sverige har 
tillsammans med andra organisationer skrivit en alternativrapport (vi 
har skrivit under). Efter granskning och förhör i Genève kommer en 
rapport med åtgärder till staten Sverige från FN. 
 
Ordförandemötet beslutade 
 
att lägga rapporterna till handlingarna. 
 
 

§ 11 
Rapporter 

 
Inga övriga frågor. 
 
 

§ 12 
Övriga frågor 

 
16 april, kl 18.00 hålls Funktionsrätt Värmlands årsmöte, digitalt via 
Zoom. 
 
22 april tid ej fastställd men blir ca 16/17-tiden, Inspirationskväll för 
alla arbetsgrupper och styrelsen. Mer info kommer. 
 
13 maj kl 17.00 – 20.00 Vårfest, Scandic Winn.  
Ett kort Ordförandemöte, mat och underhållning. Tre personer från 
varje styrelse bjuds in, det går att anmäla fler och då betalar 
föreningen 500 kr per ytterligare person = självkostnad för maten. 
 
 

§ 13 
Kommande möten 

 
Monica tacka alla att de kommit till kvällens möte och förklarade 

ordförandemötet för avslutat. 
 
 

§ 14 
Avslutning 

 
 
 
________________________  ____________________________ 
Monica Ekström                Elizabeth Odalen Bjord                
Mötesordförande   justerare 
 
 
______________________    
Barbro Boomsma  
Sekreterare 
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Tid: 19 februari 2024 kl. 17.30-19.30 
 
Plats Funktionsrätt Värmlands kansli 
 
Närvarande:  
Föreningar: Blodcancerföreningen Christina Wahrolin 
 FPS Värmland  Ann-Marie Johansson 
 FUB Värmland  Anna-Karin Snahr 
 HjärtLung Värmland Siv Gidlöf 
 ILCO Värmland  Gunilla Bergström 
 Parkinson Värmland Leif Lövström  
 Psoriasis Värmland Britt Adolfsson 
 Osteoporos  Ann-Britt Sandberg 
 RTP  Anita Björcke 
 Attention  Elizabeth Odalen Bjord 
 Frisk o Fri  Pia Elofsson Varis 
 OCD  Lena Nilsson 
 Dövas länsförening Johanna Moberg 
 Bröstcancerföreningen Annika Steen 
 Reumatikerdistriktet Lisbeth Eriksson 
 Neuro Värmland Jan-Åke Magnusson 
 Sköldkörtelföreningen Mona Sandström 
 
Övriga inbjudna: HSO Karlstad   Örjan Arwidsson  
  
Styrelsen: Monica Ekström styrelsen, ordförande 
 Helena Jonasson styrelsen 
 Kent Wallin  styrelsen 
 Stefan Sjökvist  styrelsen   
 Susanna Lindgren styrelsen, ersättare 
 Annelie Karlsson styrelsen, ersättare 
  
I tjänsten: Barbro Boomsma  1:e ombudsman 
 Emma Lindh  ombudsman 
 Två Teckentolkar    
 Robert Sjödén  Verksamhetschef Hälsa och 
    Rehabilitering 
 Caisa Hedlund  Kunskapsstyrning 
  
 


 
Monica hälsar välkommen och ett upprop gjordes. 
 
 


§ 1 
Mötet öppnas 


 
Mötet beslutade 
 
att utse att Elizabeth Odalen Bjord att justera protokollet. 
 


§ 2 
Val av justerare  


 
Mötet beslutade 
 
att godkänna föreslagna dagordning.  


§ 3 
Dagordning 
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Monica hälsar Robert och Caisa välkomna. 
 
Rehabilitering i Värmland och hur ser det ut. 
Robert är Verksamhetschef Hälsa o Rehabilitering Område 
Öppenvård. 
Caisa är utvecklingsledare Område Vårdkvalitet och i 
kunskapsstyrning inom detta område. 
 
Robert och Caisa visade ett bildspel och berättade om verksamheten 
inom rehabilitering.  
Robert poängterade att det ekonomiska läget är ansträngt och det 
finns stora utmaningar framöver. Det kommer att påverka oss på olika 
sätt. Regionen har anställningsstopp. Man kommer att behöva 
minska antalet personer anställda med fokus på administrativ 
personal men vårdpersonal kommer att påverkas också. Det kommer 
att krävas prioriteringar och ett förändrat arbetssätt. Där har vi mycket 
av vårt fokus just nu. 
 
Befolkningsutvecklingen är tydlig, gruppen äldre 80+ kommer öka 
mest. Vi kommer bli färre i arbetsför ålder och i skattebetalande ålder  
Vi ser en möjlighet och nödvändighet i digitalisering och nya sätt att 
bedriva vård.  
Vi ser förändrade behov. Nya sjukdomsbilder framöver. Bättre 
behandlingsmetoder leder till mindre insatser, men nya tillstånd 
kräver mer. 
 
Rehabilitering handlar om tre delar: eliminera symtom, träna eller 
kompensera. 
Oftast kombineras de tre insatserna. 
 
Kunskapsstyrningen syftar till mer jämlik vård i Sverige. 
Den generiska modellen för rehabilitering är överenskommen i hela 
Sverige. 
 
Robert tryckte mycket på de olika nivåerna av rehabilitering. 
Specialiserad rehabilitering, primär- eller kommunrehabilitering och 
egenvård 
 
Vad är egenvård? Krävs det hälso- och sjukvårdskompetens så är det 
vårdinsats. Behövs det inte är det egenvård. Exempelvis träning. Det 
kräver oftast inte hälso- och sjukvårdskompetens för att träna. Men 
vid vissa sjukdomstillstånd kan det behöva sjukvårdskompetens, 
korta eller längre perioder eller lite då och då. 
På vårdcentralen finns närheten och bredden av rehabilitering. 
Specialiserad rehabilitering sker framför allt på sjukhusen. 
 
På cirkelbilden från cancervården ser man tydligt de olika delarna. 
De mörka cirklarna är vårdens ansvar och de ljusa cirklarna är 
patientens eget ansvar 
Man kan behöva stöd för att förändra sina levnadsvanor och då det 
som senare är egenvård initialt är kommun eller sjukvårdsansvar. 
 


§ 4 
Kvällens gäst 
Robert Sjödén och 
Caisa Hedlund 
 
 
Bilagor: Bildspel 
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Monica noterade att cancerrehabilitering ser ut att var mycket 
strukturerad och då undrar man hur det ser ut inom andra 
diagnosgrupper? 
Svar: Det ser olika ut. Med kunskapsstöden som tas fram är det 
meningen att det ska bli strukturerat. Men den generiska modellen 
gäller. 
 
Fråga: Mäter regionen effekterna av rehab på gruppnivå? 
Kan vi få stöd för att förändra levnadsvanor –det fungerar inte så bra i 
nuläget. I vår förening har vi försökt få en dietist eller fysioterapeut att 
komma och prata för att man ska kunna förändra sitt liv. Vi önskar att 
ni tar med denna fråga till era kollegor. 
 
Svar: Svårt att mäta. Man försöker nu med primärvårdskvalitet att 
mäta, vi får se framöver hur det blir. Det andra tar vi med oss. 
 
Fråga: Hur ser det ut i länet med rekrytering av resurser? 
Svar: Det är en stor utmaning, särskilt i vissa delar av länet. 
Vi jobbar med det vi kan för att få jämlikt i länet. Digitalisering kommer 
mer och mer, inte i så stor ännu men det ökar. Viktigt att se att allt 
inte går att lösa digitalt. 
 
Monica tackade Robert och Caisa för att de tagit sig tid att komma till 
Funktionsrätt och göra denna genomgång av dagsläget för 
rehabilitering. 
 
 


 
Unga Allergiker har ansökt om medlemskap i Funktionsrätt Värmland. 


De har inkommit med de handlingar som krävs för att söka 


medlemskap. Styrelsen har haft uppe ansökan och beslutat föreslå 


Ordförandemötet bevilja medlemskap för Unga Allergiker i 


Funktionsrätt Värmland. 


Barbro hälsade från Unga Allergikers ordförande som tyvärr låg 


hemma sjuk och kunde inte delta i kvällens möte. 


 


Ordförandemötet beslutade 


 


att välkomna föreningen Unga Allergiker in i Funktionsrätt 


 Värmlands gemenskap. 


 


 


§ 6 
Unga Allergiker 
 
 


 
Barbro har haft ett möte med Annelie Norström om att sjukvården i 
Region Värmland, vill starta upp ett ”levande Bibliotek”. 
Barbro redogjorde kort för vad det innebär och informerade om att det 
kommer att erbjudas två digitala möten där Annelie mer ingående 
kommer informera och svara på frågor. 
 
Alla föreningar uppmanades ha med någon vid dessa tillfällen. Det är 
viktigt att vi är på tå så vi inte blir förbisprungna i detta arbete. 
 
Viktigt att vi är med i att ta fram en folder med info. 


§ 7 
Information om 
levande Bibliotek 
 
Bilaga: bilder om 
levande bibliotek 
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Ordförandemötet beslutade  
 
att uppmuntra alla att sprida dessa inbjudningar när de kommer. 
 
 


 
Styrelsen har beslutat inköpa en defibrillator och kommer 
erbjuda HLR-kurs för alla som är intresserade. Tider kommer 
mejlas ut. 
 
Den första kursen hålls i morgon för personal på kansliet och 
andra som är på kansliet ofta. 
 
Ordförandemötet beslutade 
 
att lägga informationen till handlingarna. 
 
 


§ 8 
HLR kurser 


 
 
Företrädarutbildningar kommer att erbjudas. De flesta i styrelsen och 
arbetsgrupperna har deltagit, några återstår. Sedan kommer alla 
intresserade att erbjudas gå en sådan utbildningsdag helt utan 
kostnad.  
 
Bokade tider är torsdag 14 mars och lördag 16 mars. 
Lokal: Funktionsrätts kansli och fika och lunch ingår. 
 
Monica poängterade att de som inte redan gått och finns i en 
Arbetsgrupp och i Funktionsrätts styrelse SKA gå utbildningen. 
För övriga är det ett erbjudande. 
 
Ordförandemötet beslutade 
 
att lägga denna information till handlingarna. 
 
 


§ 9 
Företrädarutbildnin
g 
 
 


 
12 mars kl 17.00 blir det ett digitalt möte med Annelie Lindström om 
att söka bidrag hos Region Värmland för Aktiviteter/projekt. Detta är 
för aktiviteter utanför den etablerade verksamheten. En mycket viktig 
träff då om vi inte arrangerar nya/enstaka aktiviteter/projekt i år 
kommer den posten i Region Värmlands budget att minska. 
Alla föreningar uppmanas att delta i något av dess möten. 
Vi räknar med ytterligare ett tillfälle veckan före eller efter. 
 
Ordförandemötet beslutade 
 
att lägga denna information till handlingarna. 
 
 
 


§ 10 
Träffar om att söka 
bidrag för 
aktiviteter/projekt 
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Monica rapporterade från Funktionsrättsrådets möte i förra veckan. 
Fråga om civilförsvar och totalförsvar utifrån ett 
funktionsrättsperspektiv diskuterades. Viktigt att vi finns med när man 
går ut med info om krisberedskap. Peter Bäckstrand tog med sig 
detta. 
 
Barbro visade vilka böcker som Funktionsrätt Värmland har köpt in 
och finns till utlåning. 
 
Sverige ska granskas av FN i mars. Funktionsrätt Sverige har 
tillsammans med andra organisationer skrivit en alternativrapport (vi 
har skrivit under). Efter granskning och förhör i Genève kommer en 
rapport med åtgärder till staten Sverige från FN. 
 
Ordförandemötet beslutade 
 
att lägga rapporterna till handlingarna. 
 
 


§ 11 
Rapporter 


 
Inga övriga frågor. 
 
 


§ 12 
Övriga frågor 


 
16 april, kl 18.00 hålls Funktionsrätt Värmlands årsmöte, digitalt via 
Zoom. 
 
22 april tid ej fastställd men blir ca 16/17-tiden, Inspirationskväll för 
alla arbetsgrupper och styrelsen. Mer info kommer. 
 
13 maj kl 17.00 – 20.00 Vårfest, Scandic Winn.  
Ett kort Ordförandemöte, mat och underhållning. Tre personer från 
varje styrelse bjuds in, det går att anmäla fler och då betalar 
föreningen 500 kr per ytterligare person = självkostnad för maten. 
 
 


§ 13 
Kommande möten 


 
Monica tacka alla att de kommit till kvällens möte och förklarade 


ordförandemötet för avslutat. 
 
 


§ 14 
Avslutning 


 
 
 
________________________  ____________________________ 
Monica Ekström                Elizabeth Odalen Bjord                
Mötesordförande   justerare 
 
 
______________________    
Barbro Boomsma  
Sekreterare 
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